
Verslag van de vergadering van de Vogelwerkgroep van de KNNV/IVN Assen dd 7-3-2023. 

 

1. Voorzitter Hans Dankbaar heet alle aanwezigen hartelijk welkom 

 

Aanwezig: 17 leden: Bert Kroeze, Paul Troost, Marian Stevens, Rini Geerts-Dekens, Jan Klever, 

Willem Schuurman, Titia Cornett, Willy Boon, Wim de Vos, Jan Boerof, Tea Snippe, Michel 

Hoekstra, Peter Klomp, Rob Kugul, Claziena Kasdorp, Hans Dankbaar [voorzitter], Marian Blom 

[verslaglegging] en aan het eind van de vergadering komt een 18e lid binnen, tw Henk Blouw. 

Afwezig met kennisgeving 8 leden: Aly Sparreboom, Roel Westerhof, Heleen Medema, Nico 

Rommes, Henk Blouw [meestentijds afwezig, omdat deze vergadering samenvalt met een lezing 

over de inrichting van natuurgebied ‘De schepping’, Smilde], Magda de Groot, Hans Asjes 

[afwezig, doordat deze vergadering samenvalt met de vergadering van de Dr. AA-telgroep], Gerrit 

Tangerman. 

Nieuw lid van de VWG Tea Snippe stelt zich kort voor. Ze woont in Peize, is enthousiast geworden 

toen ze als een gast mee kon lopen met een telgroep nadat de korte cursus ‘tuinvogels’ niet 

doorging. Ze zal gaan meelopen in de woe6 telgroep. Welkom Tea. 

 

2. Willem Schuurman licht enkele BMP berichten toe. 

- We zullen Amerstukken gaan tellen ipv de oorspronkelijk geplande Holmers. Dit, nav het bericht 

van Pauline Arends, SBB, om in de Holmers niet te lopen ivm de aanwezigheid van de Wolf. 

- Uit onderzoek blijkt dat ‘s morgens vroeg aanzienlijk [significant?] meer zanggeluid gehoord 

wordt dan later op de ochtend. Dit houdt de uitdaging in om als D-groep wellicht tóch af en toe, 

geregeld, of als omstandigheden het maar even toelaten rond of vóór zonsopkomst te beginnen met 

tellen. Vergelijkbare uitkomsten wb geluidgeving geven de avondtellingen. Dit betekent dat een 

avondtelling pas serieus wordt rond en ná de schemer. 

- Datumgrenzen in de nieuwe handleiding zijn vervroegd oiv het gegeven dat vogels steeds vroeger 

beginnen met broeden. Dit betekent voor onze werkgroep dat we volgend jaar nog een week eerder 

beginnen, dus eind februari/rond 1 maart 2024. Vraag: Betekent dit ook dat het broedseizoen eerder 

afgelopen zal zijn? Antwoord: nee, want niet alle vogels broeden eerder en sommige zullen 

mogelijk meerdere legsels proberen zolang de omstandigheden dat toelaten. 

 

Oeverzwaluwen. 

In Kloosterveen zijn 2 oeverzwaluw-koloniën gepland; een bestaande aan de noordkant [50 

nestgaten] en een nieuwe zal worden gecreëerd langs de Norgervaart richting Huis ter Heide. De 

donderdag-telgroep – mn. Nico, Willem en Lucas – heeft het op zich genomen om deze te 

onderhouden na overleg met stadsecologe Ilse van Beek. De gemeente stelt alle benodigde 

materiaal ter beschikking en zal de toegankelijkheid wb veiligheid regelen. De vraag komt op hoe 

het zit met aansprakelijkheid, bv als een betrokkene een been breekt en daardoor niet kan werken 

kan dan de werkgever financiële vergoeding verhalen op de betrokkene of de gemeente of 

verzekering? [deze vraag blijft vooralsnog onbeantwoord] 

 

Sovon-zaken. 

- BMP kent nieuwe richtlijnen. We hebben als VWG de plot-grenzen hier en daar aangepast naar 

onze wensen en dit gedeeld met Sovon. Om zowel de richtlijnen als de plotgrenzen geactualiseerd 

toe te passen bij gebruik van de Avimap moet de teller de eerste keer na openen van BMP op de 

Avimap via instellingen de basisgegevens uploaden. 

- de historische telgegevens van onze werkgroep en die van Sovon verschillen [zie verslag eerdere 

vergadering]. Sovon heeft toegezegd hun gegevens naar die van de onze te wijzigen in de database. 

Hans houdt hierover contact. 

- er zijn cursussen beschikbaar op youtube, bv startavond BMP [was 6 maart en is terug te kijken], 

webinar vogelherkenning mn Ruiters [was 2 maart en is ook terug te kijken]; zie verder de Sovon-

site. 



 

Rondvraag/mededelingen. 

- de vraag komt op of we vogelexcursies willen/kunnen organiseren. We organiseren nu 8 x per 

week een ‘excursie’, tw de ‘gewone’ telrondes. Daar kan elk VWG zich bij uitnodigen; op de 

website van de KNNV staat wie waar telt en wie in welke telgroep loopt, dus ook wie te bereiken 

om jezelf uit te nodigen. Daarbuitenom kan natuurlijk ook best een excursie georganiseerd worden, 

zoals dat in het verleden wel gebeurde [vogelkijkhuttentocht, fietstocht] en dat kan door elk VWG 

lid gedaan worden. De nu-aanwezigen zijn allen actieve tellers en gaan al minstens 1x per week de 

deur uit te vogelen. Zij leggen het organiseren van een excursie als een uitdaging neer bij de niet-

aanwezigen, dan wel de niet-wekelijks-actieve-vogelaar. 

- Willem van Manen wil dit jaar experimenteren met een test voor inventariseren mbv digitale 

recorders in Boswachterij Hooghalen. Als wij bijzondere waarnemingen doen zouden we dat aan 

Willem kunnen laten weten als vergelijkingsmateriaal. 

- Kris Schepp vraagt hulp bij het onderhoud van de nestkastjes in het Asserbos op a.s. zaterdag 11 

maart: 66 nestkastjes moeten worden schoongemaakt en 15 vervangen. Martin Morsman heeft al 

toegezegd. Wie nog meer? Aanmelden kan op krisschepp@gmail.com 

- Er komen enkele geluiden op dat men het niet eens is met SBB om niet te tellen in de Holmers 

ivm de aanwezigheid van de Wolf. Reactie van de vergadering: wij zijn niet in de positie om te 

tornen aan de mening van SBB; we volgen dus het verzoek om daar niet te tellen gewoon op. 

- De kraamgroep van de KNNV/IVN heeft zondag 2 april a.s. aangewezen als de dag waarop de 

VWG in de kraam staat van 13.00 – 15.00 uur en dus reclame voor mn zichzelf kan maken. In de 

hulptroepen heeft zich al gemeld: Titia Cornett [zij zit ook in de zgn ‘kraamgroep’], Willy Boon en 

Henk Blouw. Tijdens de vergadering melden zich ook Michel Hoekstra en Rini Geerts-Dekens om 

de handen uit de mouwen te steken. Er is al eea geregeld, zoals een banner, voelboxen [nog zonder 

inhoud], zoekkaarten, een krijtbord is in de maak. Geopperd wordt om silhouet-raden als spelvorm 

te gaan doen. En Hans biedt aan een geluid-raad-band van een uur te maken. NB geluid lokt ook 

mensen! Hulde voor zoveel enthousiastelingen!  

- Bert Kroeze denkt tijdens de tellingen miner Reeën te zien. Anderen beamen dat [geen concrete 

gegevens].zou het te druk geworden zijn in de corona-tijd? Reactie op aanwezigheid van de Wolf? 

- Paul Troost laat het boekje ‘BMP & Kolonievogels’ zien. Is op de Sovon-site te downloaden voor 

geinteresseerden. 

 

Na de pauze : 

- Bert kroeze toont prachtige foto’s van gebied, sfeer en vogels van Doñana [ZW Spanje]. 

- Jan Klever heeft een mooie foto doorgegeven van de Middelste Bonte Specht zoals deze bij hem 

in de tuin komt smikkelen van de pindakaas. 

- Marian Blom toont een kleine selectie van foto’s van recente Spanje-vogel-reizen. 

- de eigen-tuin-foto’s van Titia Cornett zijn een belofte voor een volgende keer. 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

MiddelsteBonteSpecht              Koereiger met hagedis        Draaihals 

foto: Jan Klever.            foto: Heleen Medema.        foto: Marian Blom. 
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